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    OBECNÝ SPRAVODAJ 

Prišlo leto, slnko svieti, hor sa k vode, poďme všetci. 
More, palmy, diaľky nás lákajú,  

nabrať nových síl nám dovolenky dajú. 
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Dňa 21. júna sa v našej obci konal verejný hovor 
občanov so starostom, poslancami a pracovníkmi 
obecného úradu. Napriek tomu, že s dátumom a 
miestom konania verejného hovoru boli občania 
oboznamovaní cestou miestneho rozhlasu dobré tri 
týždne dopredu, okrem toho plagát bol vyvesený aj 
na vývesnej tabuli, tohto hovoru sa zúčastnilo 26 
občanov. Taktiež občania mali možnosť svoje 
pripomienky alebo dotazy priniesť písomne  na 
obecný úrad, túto možnosť využili „až dvaja“ 
občania. Z tohto vidieť, že o verejný hovor nie je až 
taký veľký záujem. No aj napriek malej účasti, 
prítomní viedli živú diskusiu. Zaujímali sa hlavne o 
poriadok a čistotu v našej obci, prečo domáci musia 

zbierať odpadky po cudzích ľuďoch. Tiež sa zaujímali o cintorín, o jeho vykášanie a o nebezpečné 
prístupové schodíky k potoku. Kritika bola vznesená na poslancov, že sa dostatočne nepredstavili vo 
svojich obvodoch. Ale kritizoval sa aj odpredaj 
Karity, pretože odpredajom táto budova  ostala 
pustá a zanedbaná. Vznesená pripomienka bola aj 
na zasadnutia obecných zastupiteľstiev, že nie sú 
občania dostatočne oboznamovaní s dátumom ich 
rokovania. Starosta prisľúbil, že s konaním každého  
zasadnutia obecného zastupiteľstva budú občania 
oboznamovaní prostredníctvom miestneho rozhlasu 
najmenej tri dni dopredu. Boli vznesené 
pripomienky na nedostatočné množstvo kontajnerov 
na separovaný odpad, kde starosta sa vyjadril, že má 
veľký záujem o posilnenie množstva kontajnerov a 
o tejto skutočnosti oboznámi združenie obcí 
Ekológ. Padol aj dotaz na vybudovaný kamerový 
systém, ale občania sa domnievajú, že tento by mal byť posilnený a  nainštalovaný pri vstupe i výstupe do 
obce, aby sme vedeli, kto nám do obce vchádza a kto z nej vychádza. Starosta taktiež vyhodnotil obdobie 
za 6 mesiacov vo svojej funkcii, kde zdôraznil, že sa uberá svojim volebným programom. Informoval 
spoluobčanov o tom, čo sa v obci už vybudovalo a čo je v pláne vybudovať a vykonať do nasledujúceho 
obdobia.   

Tém, o ktorých by mohol byť verejný hovor je veľmi 
veľa, ale zo strany občanov je vidieť, že nie je až taký 
veľký záujem o takéto stretnutia. Dôsledkom toho bolo aj 
veľa prázdnych miest v zasadačke. Jednoduchšie je 
kritizovať alebo viesť diskusné kluby na ulici alebo 
v pohostinstvách. Možno, že niekto sa bojí verejne 
vystúpiť a poukázať na nedostatky alebo niekoho 
upozorniť na veci, ktoré nie sú správne. Bojí sa, že 
v prípade vznesenia kritiky na konkrétnu osobu, odozva 
bude zlá.  
Do budúcna je potrebné, aby sa verejných hovorov 
zúčastňovali občania vo väčšom počte, aby sa aktívnejšie 
zapájali do diania obce, aby sa nebáli verejne vystúpiť a 

kriticky poukázať na nedostatky a čo by bolo potrebné vykonať na ich odstránenie. Je potrebné, aby videli 
aj to, čo sa dobré už urobilo a čo sa plánuje do budúcnosti. Veď všetkým nám leží na srdci, akým smerom 
sa naša obec uberá, ako vyzerá a všetci chceme, aby bola krajšia, zaujímavejšia nielen pre nás, ale aj pre 
turistov, ktorí do našej obce zavítajú.                        Pripravila: Anna Jacková 
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BERIE  NA   VEDOMIE  
- kontrolu plnenia prijatých uznesení zo zasadnutia  obecného zastupiteľstva zo dňa 6.3.2007 
- informáciu zástupcu starostu obce , že nie je už možné navrátiť časť nášho katastra z ružomberského 
katastru, nakoľko je už premlčacia doba 
- všeobecne záväzné nariadenie č.1/2007 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na 
území obce Partizánska Ľupča s tým,  že toto nariadenie bude visieť po dobu 15-tich dní na vývesnej tabuli. 
Do nariadenia sú potrebné ešte zakotivť sankcie za nedodržiavanie tohto VZN. 
- informáciu starostu obce a zástupcu o vysporiadaní pozemkov pod cestu pri bytovke a základnej škole 
- správy sociálnej komisie a stavebnej komisie 
SCHVAĽUJE 
- overovateľov zápisnice v zložení poslancov: Ing. Vojtech Baldovič, Katarína Bellová 
- návrhová komisia v zložení: Anna Jacková, Celestín Vajda 
- Dobrovoľnému hasičskému zboru v obci 70 000, Sk- na výzbroj a výstroj 
- Superlinku v Dexii banka Slovensko vo výške 200 000,-Sk 
- prevádzkový poriadok kultúrneho domu 
- odpredaj 7 pozemkov na Magurke a to tak, že výkričná cena bude 600,-Sk za m2 a pozemky sa budú 
odpredávať licitáciou, kto dá viac 
-  prenájom chodníka pred prevádzkou BISTRO – Partizánska Ľupča 435 o výmere 32 m2 za účelom  
umiestnenia stolov počas letnej sezóny po 100,-Sk za m2 ročne  
- pridelenie nájomného bytu v 12 b.j. pre záujemkyňu, ktorá bola ďalšia v poradí, pani Annu Valkovú, trvale 
bytom Partizánska Ľupča  po nebohej Oľge Kúkolovej. 
RUŠÍ 
- uznesenie Obecného zastupiteľstva v Partizánskej Ľupči č. 3/2007 zo dňa 6.3.2007, kde bolo doporučené 
starostovi obce zakúpiť ciášky  pre psov. Poslanci neodsúhlasili ich zakúpenie, došli k záveru, že je to úplne 
zbytočné. 
DOPORUČUJE 
- starostovi  vypracovať rozpočet  realizovanej opravy (ríne, zvody, drevo na kantovku, oplechovanie 
protipožiarnej strany) vo veci zabezpečenia  odvodu dažďovej vody a vyčistenia odkvapových rúr na 
nehnuteľnostiach v časti od obecného úradu č.p. 417 po nehnuteľnosť č.p. 432. Náklady spojené s kúpou 
materiálu a odbornou opravou budovy evanjelického farského úrade bude na základe ústnej dohody hradiť 
vlastník nehnuteľnosti. Obec poskytne techniku, na vykonanie týchto prác, príp. poskytne  pracovníka, ktorý 
vyčistí odtokové žľaby od nečistôt.   
UKLADÁ 
- stavebnej komisii , aby vyzvala listom záujemcov o kúpu pozemkov na Magurke 
         

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Uznesenie zo štvrtého zasadnutia  obecného zastupiteľstva, zo dňa 31.5.2007 

VVVV    PLATNOSTI JE NOVÝ ZÁKON O POHREBNÍCTVEPLATNOSTI JE NOVÝ ZÁKON O POHREBNÍCTVEPLATNOSTI JE NOVÝ ZÁKON O POHREBNÍCTVEPLATNOSTI JE NOVÝ ZÁKON O POHREBNÍCTVE    
    Na verejnom hovore, ktorý sa konal dňa 21.6.2007 som okrem podnetov prijala i kritiku, ktorá bola vznesená 
na moju osobu, nakoľko mám okrem iného na starosti aj správu  miestneho cintorína.  Kritika je 
opodstatnená.  Musím sa však trošku obhájiť. V platnosti je nový zákon č. 470/2005  o pohrebníctve a o zmene 
a doplnení  zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní (živnostenský zákon) v znení neskorších 
predpisov,  podľa ktorého musí každá jedna obec mať Osvedčenie o získanom vzdelaní s celoštátnou 
platnosťou. Možno z tohto dôvodu som nestíhala dodržať zákonom ustanovené predpisy  a práve z tohto 
dôvodu som zanedbala cintorín. Toto osvedčenie, alebo odborná príprava na prevádzkovanie cintorína trvalo 
mesiac vyučovacích hodín, ktoré som musela stíhať mimo pracovnej doby.  
    Skrinky v areáli miestneho cintorína sú už dúfam prehľadné a sprístupnené každému z Vás. Tu sa dočítate, 
akým smerom sa musí  správa miestneho cintorína uberať. Touto cestou by som Vás chcela vyzvať, na základe 
získaných informácií zo zákona o pohrebníctve, aby každý jeden z Vás, ktorý má pochovaného blízkeho 
príbuzného prišiel si na obecný úrad spísať nájomnú zmluvu, bez ktorej je hrobové miesto neplatné a môže byť 
odstránené. So sebou je potrebné priniesť občiansky preukaz najbližšej osoby, ktorá je platiteľom hrobového 
miesta. Poplatok sa hradí na 10 rokov a na jednohrob činní 160,-Sk, na dvojhrob je to vo výške 320,-Sk. 
Podotýkam, že sa jedná o prolongačný poplatok, ktorý sa platí zo zákona. Nie je to poplatok za kosenie 
cintorína, ako sa mnohí z Vás domnievajú. Pracovníci, ktorí sú zamestnaní na aktivačných prácach sú platení 
zo štátu, takže obec sa podieľa jedine pohonnými hmotami na údržbe miestneho cintorína. V  minulosti si vedel 
každý jeden z nás uvedomiť, že pochovaný blízky príbuzný musí mať ošetrené hrobové miesto, každý to bral 
ako samozrejmosť. V dnešnej dobe je to asi iné. Máme mylné predstavy, že obec je povinná starať sa o hrobové 
miesto. Obec nie je vôbec povinná, obec dáva hrobové miesto do prenájmu. Ja si len myslím a domnievam sa, 
že už len tá úcta k najbližšiemu si vyžaduje o hrob sa postarať. Hrobové miesto  máme len v prenájme, pretože 
každý jeden meter štvorcový je majetkom obce.                                 Agata Adamčiaková 
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Liptov je právom považovaný za jednu z najkrajších oblastí 
Slovenska. Malebná liptovská kotlina ovenčená hrabeňami 
najvyšších slovenských hôr už očarila nejedného návštevníka. V ich 
hlbokých a dlhých dolinách sa nachádza jeden z najstarších klenotov 
Liptova – Partizánska Ľupča.  
Prvé mestské výsady Ľupča dostala v roku 1263. V 15. až 18. storočí 
sa stala Ľupča dôležitým strediskom remeselnej výroby. Pracovali tu 
remeselníci až v 21 rôznych odvetví. Jestvovali tu rôzne remeselnícke 
cechy – najstarší bol cech krajčírov, kováčov, zámočníkov, kožiarov, 

kožušníkov, čižmárov, súkenníkov, gombikárov, mäsiarov, debnárov, 
kotlárov, stolárov, remenárov, klobučníkov a sedlárov. Ľupčania boli aj 
obchodníci. Obchodovali najmä s plátnom, súknom a vínom. V Ľupči 
bývali aj výročité  jarmoky a týždenné trhy v stredu.  
Kultúrna komisia zriadená obecným zastupiteľstvom sa na svojom 
zasadnutí zaoberala otázkou obnovenia starých tradícií v Partizánskej 
Ľupči. Uvažovali sme a padol návrh na zorganizovanie „nultého 
ročníka“ jarmoku v mesiacoch september alebo október. Týmto by sme 
chceli osloviť všetkých ľupčianskych remeselníkov, šikovné ženy, ktoré 
sa zaoberajú ručnými prácami a všetkých ľudových umelcov, aby podporili túto myšlienku. Nepôjde len o 
výstavu svojich prác, ale navrhovali sme, aby každý tieto svoje diela nielen prezentoval, ale aby mal 
postavený aj svoj predajný stánok, kde by tieto svoje výrobky ponúkal na predaj. Neboli by to len vlastné 
stánky, ale mohli by sme pozvať aj iných šikovných umelcov, ktorí by túto akciu podporili a prezentovali 

sa svojimi vlastnými výtvormi.  
Preto všetci, ktorí máte vzťah 
k starým tradíciám a máte chuť 
podporiť túto myšlienku, 
pripravujte si svoje výrobky, aby 
tradícia ľupčianskych jarmokov 
znovu ožila, aby naše deti a 
vnúčatá videli všetko to, čo ich 
rodičia a prarodičia v minulosti 
dokázali a že chcú túto starú 
históriu obnoviť. Do tejto 

pripravovanej akcie a uskutočnenia „nultého jarmoku“ želám všetkým veľa chuti a všetci veríme, že sa 
nám to podarí zorganizovať a každý rok uskutočniť tradičný ľupčiansky jarmok.  Anna Jacková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
 

 

 

DODRŽÍ SA TERMÍN  ODOVZDANIA 
NÁJOMNÝCH BYTOV? 

Na túto otázku nám odpovedal vedúci a zároveň aj  
majster stavby nájomnej bytovky pán  Alojz Dudáš: 
„Práve sa vykonávajú dokončovacie práce, 
v súčasnosti sa kladú dlažby, obklady, kompletujú 
sa elektrické rozvody, zakladajú sa radiátory a za 
týmto sa bude klásť plávajúca podlaha. Termín je 
reálny, ideme podľa plánu a ak sa nevyskytnú 
nejaké mimoriadne udalosti, v auguste bude 
bytovka skolaudovaná a odovzdaná obecnému 
úradu.  
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SLÁVILI SME SLÁVILI SME SLÁVILI SME SLÁVILI SME 

DIAMANTOVÚ SVADBUDIAMANTOVÚ SVADBUDIAMANTOVÚ SVADBUDIAMANTOVÚ SVADBU    
Dňa 22.4.2007 starosta obce 

Ľubomír Frič prijal v 
obradnej miestnosti 
v Partizánskej Ľupči 
manželov Rudolfa 

a Máriu Zarevúckych,,,,  
pri príležitosti 60-tych rokov 

spoločného života 
v manželskom zväzku. 

Jubilantom želáme hodne 
zdravia do ďalších rokov, 

veľa lásky, spokojnosti a veľa 
slnečných dní v kruhu svojich 

najbližších. 
 

 

VÍTAME NAŠICH NAJMLADŠÍCH VÍTAME NAŠICH NAJMLADŠÍCH VÍTAME NAŠICH NAJMLADŠÍCH VÍTAME NAŠICH NAJMLADŠÍCH 
OBČANOVOBČANOVOBČANOVOBČANOV    
V obradnej miestnosti 

v Partizánskej Ľupči dňa 22.4.2007 
starosta obce uvítal našich najmladších 

občanov : 
Rebeku a Tamaru Austovú, Anetu 

Bellovú a Lukáša Smiteka 
Rodičom blahoželáme a prajeme im veľa 
zdravia, radosti a trpezlivosti pri výchove 

svojich detí. 
Poďakovanie patrí aj p.uč. Slávke 

Bencúrovej so svojimi žiakmi, za krásne 
pripravený program. 

 
 

Narodili saNarodili saNarodili saNarodili sa    
Aneta Bellová, Tamara 
Austová, Lukáš Smitek, 

Nina a Katarína 
Točekové 

Tamara Mráziková 
 

ROZLÚČILI SME SA 
 

Oľga Kúkolová 73 r. 
Jaroslav Pergler 80 r. 
Ladislav Vlha 65 r. 

 

Predám mrazničku 220 l, ako nová, málo používaná.  Predám Š-120, aj na plyn. 
Cena 5000 Sk (dohoda možná).     Info: 0908 969 882 
Informácie: 0915 540 483      Cena: dohodou 

Predám demižóny - lacno 
a ochranné sklo na sporák KOMBI MORA 825, 

originál nové. Cena 200 Sk. 044/5590223 
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Na tému obnovy námestia sme sa pozhovárali s Ing. Bohuslavom 
Jurgošom, ktorý v rámci  rekonštrukcie vykonáva stavebný dozor. 
Opýtali sme sa ho, ako pokračuje projekt stavby revitalizácie centra. 
„Táto stavba sa realizuje v dvoch etapách. Prvá etapa je už 
zrealizovaná, v rámci ktorej boli urobené cesta a chodníky, parkovisko, 
oblúkový most a drevená lavička. Menšie nedostatky, ktoré vznikli budú 
ešte pred kolaudáciou do konca augusta odstránené a stavba bude 
odovzdaná obci. V druhej etape by sa malo dokončiť námestie medzi 
oboma kostolmi. Projektové práce sú už pred dokončením a tento 
pozostáva zo spevnenej plochy, odvodnenia dažďovej vody, verejného 
osvetlenia, sadových úprav a realizácie mosta cez potok. Najťažšou 
úlohou pre obec bude získať pre túto akciu finančné prostriedky. Viem,  
že starosta vyvíja všetky aktivity, aby časť peňazí získal z eurofondu, 
ako pri prvej etape.  
 

 
 
Po mnohých sťažnostiach na pohyb 
túlavých psov po obci, bola dňa 
26.6. vykonaná regulácia túlavých 
a zabehnutých psov s preventívnymi 
opatreniami. Odchyt vykonali 
pracovníci z Veterinárnej 
pohotovostnej služby, so sídlom 
v Košiciach. Keďže je  voľný pohyb 
psov v zmysle záväzného nariadenia  
zakázaný v rámci celého katastra, 6 
majiteľov pravdepodobne už 
svojich miláčikov neuvidí. Psy 
pôjdu do karantény, kde bude o ne 
dobre postarané. V prípade, že sa 
majiteľ psa do 14 dní neozve, ak 
bude mať psík šťastie, bude 
umiestnený do náhradnej rodiny. 
V tom prípade, ak majiteľ o psíka 
prejaví záujem, musí zaplatiť 
všetky vzniknuté náklady odo dňa 
odchytu. A nejde o malú sumu.     r.r 

 

 

 

„Už dnes poznáme vážnych záujemcov o kúpu stavebných 
pozemkov. V tejto etape  sme na predaj ponúkli 16 pozemkov v cene 
po 400 Sk/m2. V súčasnosti sa zhotovujú zmluvy v na najbližšom 
čase nás čaká výstavba inžinierskych sietí“ vyjadril sa starosta obce 
Ľubomír Frič. „Nechceme ísť tou cestou, ako bývalé vedenie, že 
majitelia pozemkov museli na inžinierske siete čakať 5 rokov. 
Taktiež chceme zamedziť tomu, aby sa s pozemkami kupčilo, preto 
aj zmluva bude proti takejto činnosti ošetrená.“  
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   Som mimoriadne šťastná, že sa môžem touto cestou 
prihovoriť mojim prvým žiakom k ich životným jubileám 50 
– tich narodenín. Stretla som sa s Vami ako mladá, 
začínajúca učiteľka už v materskej škole. Rozprávala a hrala 
Vám rozprávky, učila správne tvoriť prvé vety, maľovať, 

prednášať, prvé hygienické návyky. Poznávať svet okolo nás. Často som Vám pohládzala hlávky, 
utierala uplakané očká a ošetrovala odreté kolienka.  
   V šiestom ročníku ZDŠ mi bolo pridelené triednictvo s počtom 32 žiakov. Počas štyroch rokov 
môjho triednictva sme sa spolu spoznávali a vytvorili dobrý kolektív a dobrý osobný vzťah – učiteľ, 
žiak. Plnili ste si vzorne školské povinnosti a spolu sme prežívali všetko, čo škola prináša. 
Zodpovednosť k príprave na vyučovanie, ale  aj na voľné chvíle a zážitky. Vždy som sa snažila byť 
prístupná a priateľská k deťom. Spolu sme sa tešili z úspechov triedy a nikdy sme sa nestretli so 
šikanovaním. Často ste sa mi zdôverovali s ťažkosťami a radosťami, ktoré ste práve prežívali. 
Spomínam na veselé zážitky na rôznych telovýchovných súťažiach, na výletoch na stanovaní – 
mimoškolských akciách. 
    Niektorých Vás bolo treba viac kontrolovať  a povzbudzovať k školskej aktivite a prizvukovať 
význam vzdelávania. Vždy som si želala, aby z Vás vyrástli cieľavedomí a vzdelaní ľudia, občania, 
ktorí smelo kráčajú k vytýčeným métam. Aby ste boli schopní rozpoznať dobro a zlo, vnímali krásu 
života a tešili sa z každého úspechu. Chcela som vychovať z Vás dobrých a vzdelaných ľudí, aby ste 
plným priehrštím rozdávali radosť a spokojnosť okolo seba. Sledovala som, ako ste končili svoje 
vzdelanie, zakladali si rodiny, ako ste postupovali v zamestnaní. Vždy v duchu som bola a som pri 
Vás. Teším sa z Vašich úspechov. Pri stretnutí s každým žiakom som sa veľmi tešila. Tešila som sa 
z úspechov v práci i v osobnom živote. Ste asi jedna z tried, ktorá sa stretáva každých päť rokov a 
stretnutie neodmietne ani spolužiak zo zahraničia. Máte zdravé triedne jadro, ktoré bolo treba 
sformovať. Zaujímajú Vás životy a osudy svojich spolužiakov a ich rodín.  
   Priznám sa, ťažko mi je hľadať slová, ktorými by som mohla vyjadriť všetko, čo mi vyviera zo 
srdca. Mám Vás všetkých rada a ak Vás môžem ešte pomenovať „moje deti“, som veľmi šťastná. Do 
ďalších rokov Vám prajem veľa dobého zdravia, šťastia a spokojnosti, rodinnej pohody a 
pracovnej energie.  
   Touto cestou si spomínam aj na kolegyňu, uč. Soňu Mikušiakovú, ktorá v tom istom období viedla 
žiakov A triedy, žiaľ už nie je medzi nami a jej žiakov tak isto päťdesiastnikov, ktorých som aj ja 
vyučovala. Tiež im prajem všetko to najlepšie.   Vaša triedna, Mgr. Zlatica Chalupková 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Aj takto nás 
môže počasie 
prekvapiť 

 
Extrémne počasie, 
prudké zmeny a jeho 
rozmary priniesli dňa 
11.5.2007 popoludní 
prudkú búrku 
s krupobitím. Ľadovec 
s priemerom viac než 1 
cm doslova pokryl zem. 

 

 
K oslave patrí prípitok, 
k prípitku usmiata tvár. 

Možno sa v oku slza zaleskene 
no v srdci bude radosť 

a vďaka za prekrásnych rôčkov 
pár, čo život Vám dal. 
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BEZPEČNEJŠIE ŠKOLY PRE DETI 
V rámci výchovy sa venujeme aj oblasti vzájomného spolužitia. Celoškolským dotazníkom na začiatku školského roka 
sa zistilo, že aj u nás sa vyskytujú prejavy šikanovania. Zapojili sme sa do projektu „bezpečnejšie školy pre deti“, 
ktorý je zameraný práve na boj proti šikanovaniu. V rámci projektu bola v najproblematickejšej triede utvorená 
rovesnícka skupina, ktorá pracovala pod vedením psychológa. V skupine boli zastúpení žiaci nepriebojní – 
potenciálne obete pri šikanovaní,  ďalej deti veľmi sebavedomé, priebojné, so sklonmi k agresii a deti – tzv. 
prirodzené autority v detskom kolektíve. Skupina mala desať stretnutí na ktorých sa zaoberali vzájomnými vzťahmi, 
ľudskými právami a toleranciou. Cieľom bolo navzájom sa lepšie spoznať, rešpektovať a naučiť sa ohľaduplnosti, 
pochopiť, že každý človek je iný, ale každý má svoju hodnotu a rovnaké práva. Na poslednom stretnutí, ktoré sa 
konalo formou posedenia s občerstvením, žiaci spolu so psychológom zhodnotili priebeh a dojmy  zo stretnutí.     

 Mgr. Oľga Kraľovanská 

Koniec školského roka – čas žatvy 
Koniec školského roka možno prirovnať v istom slova zmysle k 
žatve – žneme to, čo sme zasiali a desať mesiacov pestovali. 
V školskom roku 2006/2007 navštevovalo Základnú školu 
s materskou školou 158 žiakov ZŠ a 31 žiakov MŠ. Výchovno – 
vzdelávací proces zabezpečovalo 12 kvalifikovaných p. učiteliek na 
ZŠ a 3. pani učiteľky v MŠ. Na škole pracovalo aj jedno oddelenie 
ŠKD na čiastočný úväzok kde pracovala p. vychovávateľka na 
čiastočný úväzok.O ďalší chod školy sa starali správni zamestnanci, 
pani kuchárky a ekonomickí pracovníci školy. Základnou  úlohou  
školy je zabezpečenie výchovno – vzdelávacieho procesu. Tu hlavný 
dôraz kladiem na zvládnutie štandard vo všetkých predmetoch. 
Zameriavame sa vyučovanie cudzích jazykov. Rodičia spolu 
s deťmi si môžu zvoliť AJ alebo NJ. S výučbou cudzieho jazyka 
začíname už v MŠ. Počas celého školského roka sme zabezpečovali 
aj bohatú mimoškolskú činnosť jednak formou práce 
v záujmových krúžkoch, ktorých na škole pracovalo 12  a to pod 
vedením našich pani učiteliek ako aj pod vedením našej bývalej 
žiačky. Zapojili sme sa do predmetových súťaží a olympiád, kde 
sme na okresných kolách získali veľmi pekné umiestnenia . Jedna 
žiačka Barbora Vitálišová postúpila aj na krajské kolo biologickej 
olympiády do Žiliny. V MŠ sme pracovali podľa Plánu výchovy 
a vzdelávania detí v materskej škole kde hlavný dôraz sme kládli 
na matematické predstavy  a rozvoj grafomotorických zručností 
u detí. Za nami je desať mesiacov práce. Položme si ruku na srdce 
a dajme si otázku akej práce? Školský rok ubehol veľmi rýchlo, je 
čas bilancovať . To čo sme spoločne dosiahli , čo sme spoločne 
prežili je naša spoločná práca. Naším spoločným cieľom  sú čo 
najlepšie výsledky našich žiakov. Pani učiteľky ochotne ponúkali 
denne rady a konzultácie, žiaľ žiaci,  ktorí to najviac potrebovali 
ich veľmi málo využívali. Niekto sa usiloval viac, niekto menej, 
niekomu sa darilo viac , niekomu menej. Poctivou prácou, 
usilovnosťou a trpezlivosťou väčšina žiakov dosiahla výborné, 
veľmi dobré a dobré výsledky. Vieme však, že nie všetci sme 
pracovali rovnako usilovne, trpezlivo, nie každému sa rovnako 
darilo a preto máme aj žiakov , ktorých výsledky sú neuspokojivé. 
Ďakujem všetkým pani učiteľkám za ich trpezlivý a láskavý prístup 
k žiakom. Za to, že obdarovali žiakov tým najcennejšími- 
vedomosťami, ktoré človeku ak ich nadobudne  nikto nezoberie. Je 
to ten najcennejší vklad do života detí. Ďakujem všetkým žiakom, 
ktorí reprezentovali školu na verejnosti a tak jej šírili dobré meno. 
Ďakujem ostatným pracovníkom školy , Rade rodičov ako aj 
sponzorom, ktorí tiež nie malou mierou prispeli k harmonickému 
a úspešnému chodu školy.  
Pred nami sú dva mesiace oddychu, dva mesiace prázdnin. Prajem 
všetkým žiakom a pracovníkom školy ničím nerušený oddych, 
pohodu v kruhu svojich najbližších a o dva mesiace sa teším na 
spoločné stretnutie v novom školskom roku.    

Mgr. Malvína Zvarová, riaditeľka 
 

ATLETICKÁ SÚŤAŽ 
17. mája sme boli na atletickej súťaži na 
Gymnáziu M.M. Hodžu. Boli tam aj 
staršie deti ako my, čo nás mierne 
vystrašilo, ale povedali sme si, že to aj tak 
dokážeme. 
Niektorí sme boli veľmi nervózni, ale pani 
učiteľka Kochlicová nás upokojila, že 
nevadí, keď nevyhráme.Súťažili sme 
v rôznych disciplínach na rôznych 
miestach. A. Tholtová a L. Kamhal 
hádzali kriketovou loptičkou. M. 
Kamhalová a J. Púček bežali 60 m. L. 
Kamhalová a Š. Kubín skákali do výšky. 
L. Kamhalová a P. Havlan skákali do 
diaľky. L. Hazuchová a J. Kúkol bežali 
300 m., K. Vitálišová 800 m, Š. Kubín 
1000 m. D. Záborská a P. Tholt vrhali 
guľou. Na záver sme si odbehli aj štafetu 
(L. Kamhalová, M. Kamhalová, J. 
Staroňová, L. Hazuchová, D. Durdík, J. 
Kúkol, R. Kúkol, J. Púček). 
Po športových výkonoch sme dostali džús, 
bagetu a dobošku, ktoré nám veľmi dobre 
padli. Unavení, ale najedení sme sa vrátili 
späť domov.            Mária Kamhalová 
 

TANEČNÝ RUŽOMBEROK 
Jeho súčasťou boli 13. apríla aj naše 
mažoretky. Dievčatám sa podarilo na 
vysvietenom javisku vynikajúco 
zatancovať choreografiu, ktorá 
roztlieskala plné hľadisko tanečných 
priaznivcov. Naše šikovné žiačky vynikli 
i medzi skúsenými tanečnými skupinami 
z Ružomberka, Liptovského Mikuláša, 
či Martina, ktoré predviedli rôzne 
tanečné štýly ako hip-hop, disko, či 
scénický tanec.  
Pre naše dievčatá to bola určite 
príjemná skúsenosť, ktorá podporila ich 
chuť tancovať a rozvíjať sa rôznymi 
tanečnými smermi. 
Partizánskoľupčianske mažoretky boli 
určite oživením tejto akcie. 
Tešíme sa na stretnutie o rok v 
Ružomberku! Mgr. Zuzana Kochlicová 
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NA BICYKLI BEZPEČNE 
Dňa 16. mája  žiaci Dominika Záborská, Kristína 
Vitálišová, Dominik Caban, E. Adamčiak 
a náhradník R. Klimáček reprezentovali našu školu 
v okresnej dopravnej súťaži „Na bicykli bezpečne“, 
ktorú organizovalo v Liptovskom Mikuláši Centrum 
voľného času Liptovský Mikuláš v spolupráci 
s Okresným riaditeľstvom Policajného zboru 
a Mestskou políciou v Liptovskom Mikuláši.  
Súťaž prebiehala v dvoch etapách. V teoretickej časti 
žiaci formou testu ukázali znalosti z pravidiel cestnej 
premávky a 1. pomoci, v praktickej časti predviedli 
jazdu zručnosti cez prekážky na bicykli a úroveň 
technických zručností. Z jedenástich súťažných 
družstiev sme sa umiestnili na peknom ôsmom mieste. 
Aj keď to neboli práve prvé tri miesta, podstatné je, že  
žiaci pochopili význam dodržiavania pravidiel cestnej 
premávky, osvojili si ich a ich rešpektovaním  sa 
nebudú vystavovať nebezpečenstvu nehôd na cestách. 
„Storakým spôsobom môžeš jedno vysloviť.“  
Dôkazom pravdivosti tejto myšlienky bola súťaž 
v rétorike, Štúrov Zvolen. Jej oblastné kolo sa konalo 
v Liptovskom Mikuláši v Galérii P. M. Bohúňa. 
Súťažiaci 1. kategórie (žiaci 4.-7. ročníka) si 
vylosovali nedokončený literárny text, ktorý mali po 
desaťminútovej príprave predniesť tak, aby 
poslucháčov a najmä porotu čo najviac zaujali, pričom 
príbeh z textu museli dokončiť podľa vlastnej fantázie. 
Veľmi presvedčivo a brilantne sa tejto úlohy zhostil 
žiak 4. triedy, Filip Havlan, ktorý sa pri účasti 
tridsiatich súťažiacich umiestnil na ozaj krásnom 3. 
mieste.  
Naša škola sa každoročne zapája do recitačnej súťaže 
Hviezdoslavov Kubín. Žiaci, ktorí sa v školskom kole 
umiestnia v jednotlivých kategóriách na 1. mieste, 
postupujú do okresného kola v Liptovskom Mikuláši. 
A tak našu školu v okrese reprezentovali  dva 
recitátorské talenty, Martina Hošalová zo 4. triedy 
a Annamária Kráľová zo šiestej triedy. Keďže 
konkurencia v takejto prestížnej súťaži je každoročne 
veľmi veľká, za obrovský úspech možno označiť 2. 
miesto, ktoré si obhájila Annamária Kráľová. 
 

ZVIERATÁ A RASTLINY NAŠICH LESOVZVIERATÁ A RASTLINY NAŠICH LESOVZVIERATÁ A RASTLINY NAŠICH LESOVZVIERATÁ A RASTLINY NAŠICH LESOV    
8. júna sme sa zúčastnili na prírodovednej súťaži „Zvieratá 
a rastliny našich lesov“ v Liptovskom Mikuláši. Ráno nás pri 
autobuse čakala pani učiteľka Kochlicová, s ktorou sme prišli 
na ZŠ Československej brigády, kde súťaž prebiehala. 
Zvládli sme vedomostný test a poznávačky prírodnín. Cez 
prestávku nám dali bagetu, džús a dobošku, a napäto sme 
čakali na výsledky na školskom dvore na preliezkach. Prišli 
výsledky. Niektorí boli šťastní, iní menej. Pekne sa umiestnili 
Michal Kasanický (2. miesto) a Jozef Kráľ (5. miesto). Potom 
nás pani učiteľka vzala na zmrzlinu. Pobehali sme niektoré 
obchody a vrátili sme sa domov šťastní, zdraví a veselí.           
      Lucia Bencúrová 

 Každoročne, na začiatku leta sa 
koná ľudová zábava v prírodnom prostredí, nazvaná 
podľa mesiaca, v ktorom práve prebieha. Tohto roku 
sme mali Juniáles. Prostredie bolo poloprírodné, na 
tráve aj na drevenej podlahe v areáli futbalového 
ihriska. V sobotu ráno zahorel oheň pod kotlom na 
guláš, na tráve pribudli stoly a lavice, šikovné ruky 
krájali cibuľu a chlieb, aj šenk sa postupne zapĺňal. 
O chvíľu prišli žiaci 8. a 9. ročníka so svojimi 
učiteľkami, strihali stužky, nafukovali a uväzovali 
balóny. Disdžokej rozložil svoje hudobné skrinky 
a počasie akoby rozmýšľalo, či má zapršať alebo nie. 
Všetko bolo pripravené, zábava sa začala. Odštartovali 
ju školské mažoretky a tanečnice. Niektorí tancovali, tí 
nesmelí sa prizerali, športovo založení kopali do lopty, 
ale bavili sa aj tí menej uvedomelí. Strhávali stužky 
a balóny. Zopár sa ich síce po upozpornení vrátilo späť, 
ale korisť je korisť. Tancovali malí, tancovali veľkí. 
Z kotla rozvoniaval guláš, nad ktorým bdel šéfkuchár 
školník. Vytancovaným deťom veľmi chutil a pretože 
bol dovarený neskôr, aj odpad bol minimálny a zjedli 
ho aj tí menej gulášoví. Zábava pre dospelých 
pokračovala až do neskorého rána. Tanečníkov 
neodradil ani dážď.                                            
Organizáciu celej tejto akcie mali na starosti rodičia 
žiakov 4.ročníka s triednou učiteľkou, Rada rodičov pri 
ZŠ s MŠ v Partizánskej Ľupči a vedenie školy 
s pedagogickým zborom a zamestnancami. Touto cestou 
sa chcem poďakovať všetkým rodičom, ktorí pomohli 
pri organizácii celej akcie, sponzorom, že prispeli 
k výnosu celej akcie a všetkým zabávajúcim sa, že ich 
neodradilo počasie a svojou radosťou vytvorili dobrú 
atmosféru.          tr. uč. 4.ročníka Mgr.Anna Ganobjaková 
 

SLÁVIK SLOVENSKASLÁVIK SLOVENSKASLÁVIK SLOVENSKASLÁVIK SLOVENSKA    
Ako po iné roky, tak aj v tomto roku usporadúvalo CVČ 
spevácku súťaž Slávik Slovenska. Keďže na škole máme veľa 
snaživých spevákov, nebola núdza o víťazov školského kola 
a teda ani o adeptov na okresnú súťaž. Pod vedením p. uč. 
Turčanovej sa jej zúčastnili za 1. kategóriu Radko Toček z 1. 
ročníka, za druhú kategóriu Kristínka Vitálišová zo 6. 
ročníka a za tretiu kategóriu Michal Macák zo 7. ročníka. Na 
peknom treťom mieste v okresnom kole sa umiestnil Michal 
Macák, za čo mu patrí naše úprimné blahoželanie, pretože 
konkurencia bola ozaj veľká. Ostatným súťažiacim prejeme 
veľa chuti, zdravé hlasivky a už teraz sa tešíme na ich ďalšie 
spevácke úspechy.   Mgr. M. Turčanová 
 

VEDOMOSTNÝ MARATÓN VEDOMOSTNÝ MARATÓN VEDOMOSTNÝ MARATÓN VEDOMOSTNÝ MARATÓN VVVV    ĽUBELIĽUBELIĽUBELIĽUBELI    
S našími najbližšími susedmi spomedzi – školou 
v Ľubeli, Sv. Kríži a Kľačanoch sme si zmerali sily vo 
vedomostiach začiatkom mája. Súťažili žiaci 2. 
stupňa. Piataci súťažili v literatúre a obsadili 2. 
miesto. Šiestačky si preverili svoje vedomosti 
v anglickom jazyku a umiestnili sa na 3. mieste. 
Siedmaci ukázali, čo všetko sa naučili na hodinách 
dejepisu a obsadili 1. miesto. Osmaci bojovali 
v matematike a fyzike a boli druhí. Naši najstarší 
deviataci si poznatky o známom autorovi V. 
Zamarovskom osvojili veľmi dobre, keďže sa 
umiestnili na 1. mieste. 
Naše deti aj tu dokázali, že naše spoločné úsilie nie je 
zbytočné a kto aspoň trošku chce, vie veľa dokázať. 
Sme na vás hrdí! 
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Tento školský rok sme boli úspešní aj na tejto 
veľmi náročnej súťaži, na ktorú si žiaci 
okrem vedomostí musia pripraviť vlastný 
herbár s popisom a fotografiami rastlín v ich 
vývoji. Tejto súťaže sa zúčastnila Barbora 
Vitálišová, ktorá sa v okresnom kole 
umiestnila na 1. mieste a postúpila do 
krajského kola. Blahoželáme! 
 

DEŇ MATIEKDEŇ MATIEKDEŇ MATIEKDEŇ MATIEK    
Od začiatku jari naše deti usilovne tancovali, spievali 
a nacvičovali rozličné veršíky. Všetci si chceli 
pripraviť čo najkrajší program pre svoje určite 
najdôležitejšie osoby na svete – mamy. V druhú 
májovú nedeľu nastal deň „D“. Krásne slnečné 
popoludnie, príjemné prostredie nového kultúrneho 
domu prispeli k výbornej atmosfére, ktorá naplno 
rozžiarila tváre našich mám a starých mám hneď po 
prvých slovách vďaky od našich moderátorov Paľka 
Havlana a Andrejky Tholtovej. Slzu šťastia v takmer 
každom materinskom oku vyvolali prekrásne piesne, 
básne a tančeky prvákov, tretiakov, piatakov, 
siedmakov a detí z tanečných krúžkov a speváckeho 
krúžku. Deti svojim mamičkám poďakovali tým 
najkrajším darom – piesňou, básňou, tancom, tým, čo  
dokázali aj vďaka svojim rodičom. Všetci zúčastnení 
sme sa rozchádzali s hrejivým pocitom na duši 
a s vďačným pohľadom ako v očiach mamičiek tak aj 
v detských očkách.                                    MAMIČKY. 
 

 

 

 

 
Začiatkom apríla, po skončení veľkonočných 
prázdnin s veľkými očakávaniami deti našej školy 
čakali príchod Amerických detí, žijúcich v Európe. 
Všetci sme sa veľmi tešili na možnosť spoznať deti 
iných národností, iní zase, že sa budú môcť 
zdokonaliť v cudzom jazyku a samozrejme na nové 
kamarátstva, veď nie každý sa môže popýšiť tým, 
že má kamaráta dokonca z iného kontinentu. 
Prišli nás bližšie oboznámiť so svojou vierou 
a kultúrou, a my sme im priblížili zase tú našu. 
Naši učitelia im dovolili pozrieť sa na naše 
vyučovacie hodiny a oni nám zase zorganizovali 
každý deň zábavné popoludnia, kde sme sa veľmi 
zabávali. Hneď po príchode nám dokázali, že 
Američania sú veľmi milí, spontánni ľudia, ktorí 
sa veľmi radi zabávajú.  
Najväčším problémom pri nadväzovaní 
kamarátstiev bola komunikácia a to hlavne 
nevedomosť cudzieho jazyka. Tak sme sa aspoň 
presvedčili, aké je dôležité ovládať cudziu reč. 
Vďaka nim vyrástla na našom školskom dvore 
opičia dráha, ktorú sami postavili.  
Najťažšie je lúčenie a inak to nebolo ani v tomto 
prípade, keďže nám pripravili zaujímavé 
a nezabudnuteľné chvíle, za čo im veľmi ďakujeme 
a zostáva nám iba dúfať, že to nebolo naše 
posledné stretnutie.  Barbora Vitálišová 
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   V rámci sprievodných akcií pred hlavným 
vystúpením na 53. ročníku folklórnych slávností vo 
Východnej sa v obci Partizánska Ľupča v utorok 
26.6.2007 uskutočnilo vystúpenie súborov Romafest 
z Rumunska a Galena Juju Dance Group 
z Kamerunu.  
Súbor Romafest vojim rytmusom, neuveriteľnou 
dynamikou a rýchlosťou dokázal prítomných vniesť 
do úžasu nad temperamentom tancov a veľkým 
ocenením im bol dlhodobý potlesk. Súbor okrem domáceho 
Rumunska absolvoval aj rôzne vystúpenia v Japonsku, Bukurešti, vo Švajčiarsku, či v Kanade. Tanec sa stal ich 
neodmysliteľnou súťasťou života a bytia. Rituálne, magické tance s maskami mohli prítomní obdivovať vo 
vystúpení súboru z oblasti Bali Nyonga Mezam z Kamerunu. Je to malá skupina, ktorá má len okolo 20 členov – 
bubeníkov, tanečníkov a spevákov. Súbor vznikol v roku 1994 pri škole, ktorá sa zameriava prostredníctvom 
umenia na výchovu ľudí, ktorí sú bez práce. Učia sa v nej okrem tradičných tancov a piesní aj vyrezávaniu 
tradičných sôch a masiek a tiež tradičnému obrábaniu pôdy. Svojimi aktivitami tak zachovávajú a prezentujú 
tradičnú kulúru svojej obce. Utorňajší večer bol pre ľupčanov, ktorí prišli pozrieť tieto vystúpenia určite 
nezabudnuteľným zážitkom.  
                                                       Pripravila: Renáta Antolová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KRÚŽKY NA ŠKOLEKRÚŽKY NA ŠKOLEKRÚŽKY NA ŠKOLEKRÚŽKY NA ŠKOLE    
Aj tento školský rok sme sa všetci pedagógovia 
snažili, aby naše deti mali zmysluplne vyplnený ich 
voľný čas. Na škole pracovalo 13 záujmových 
útvarov:  
Tanečný krúžok pre 1. – 4. ročník – Mgr. S. 
Bencúrová, krúžok moderných tancov – P. Hollá, 
krúžok anglického jazyka – Mgr. E. Škvareninová, 
zdravotnícky krúžok – Mgr. M. Hollá, Vševedko – 
Mgr. A. Ganobjaková, mažoretky – Mgr. Z. 
Kochlicová, aerobic – Mgr. Z. Kochlicová, cvičenia 
zo slovenského jazyka – Mgr. A. Rengevičová, 
cyklistický krúžok – Mgr. A. Rengevičová, 
spevácky krúžok – Mgr. M. Turčanová, novinársky 
krúžok – Mgr. M. Turčanová, cvičenia 
z matematiky – Mgr. M. Ondrošová, Mgr. J. 
Vitálišová, krúžok nemeckého jazyka – Mgr. O. 
Kraľovanská,  L. Hollá 
Všetky deti sa už dočkali vytúžených prázdnin, 
nemali by sme však zabúdať na isté základné 
pravidlá, aby sme medzi sebou žili v láske 
a harmónii.               Mgr. Michaela Turčanová 
 

Zbohom škola, lúčime sa, zbohom krásny 
školský čas, zbohom milí žiaci, učitelia, 

odchádzame už od Vás ... 

 

 

Poďakovanie svojej triednej učiteľke 
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V dňoch 24.-
26.5.2007 sa 
uskutočnil 

v Aquaparku 
Tatralandia pri 
Liptovskom 
Mikuláši 
SDZP, 
ktorého 

organizátori 
boli Okresné 
centrum SZTP 
L.Mikuláš a Okresné centrum SZTP Ružomberok. Záštitu nad 
týmto podujatím niesli SZTP Republikové centrum Bratislava 
a primátori všetkých 3 liptovských miest Ing. Ján Blcháč- 
L.Mikuláš, Ing. Michal Slašťan-Ružomberok a Mgr. 
Branislav Tréger L. Hrádok. Ústredné heslo podujatia bolo 
“Európsky rok rovnakých príležitostí pre všetkých na ceste 
k spravodlivej spoločnosti“a mottom „Sme súčasťou 
spoločnosti, akceptujte nás.“ Organizačný výbor SDZP 
pracoval na prípravách už od júla 2006, kde musel 
zabezpečovať sponzorov podujatia, miesto na uskutočnenie, 
prednášateľov na seminár, účinkujúcich, koordinovať svoju 
činnosť ako aj súčinnosť so zástupcami miest. 
V rámci podujatia sa prvý deň uskutočnili športové hry, kde za 
dobrý výkon získala cenu aj naša členka Žofia Sokolová. V 
týchto športových hrách ukázali účastníci, že aj napriek svojmu 
postihnutiu vedia podať dobré športové výkony. Druhý deň sa 
konal odborný seminár so zameraním na problematiku ŤZP, 
kde mali prednášky a na otázky odpovedali medzi inými 
zástupca MPSVaR, vedúci odboru sociálneho zabezpečenia L. 
Mikuláš PhDr. Viera Devečková, za Sociálnu poisťovňu L. 
Mikuláš MUDr. Kojšová a p. Jana Koniarová, za VZP 
MUDr. Lysý. Počas celého podujatia boli výrobcami 

prezentované zdravotné pomôcky, vozíky a účastníci vo voľnom 
čase si mohli vybrať medzi kúpaním sa v Aquaparku, resp. 
navštíviť skanzen v Pribyline, Vlkolinci a plavbou po Liptovskej 
Mare. 
V rámci spoločenských večerov vystúpili hrou na fujare a píšťale 
p.Broska,ktoré na harmonike doprevádzal náš člen Dušan 
Bartánus, tanečnice s folklórneho súboru Váh, Dr. Lenka 
Vyšná predniesla básne z tvorby p. Nemčíka ml., člena ZŤP 
z Ružomberka. V prvý spoločný  večer bol krst kroniky SDZP do 
života ju uviedli primátori miest a to lupienkami ruže za Rbk, 
brezovou kôrou za L. Mikuláš a ihličím za L. Hrádok. Po krste 
kroniku odovzdal p. Tomčík predseda OV SDZP p. Vrábľovej 
predsedníčke SZŤP-RC Bratislava. K účastníkom sa okrem 
primátorov prihovoril aj predseda žilinského samosprávneho 
kraja Ing. Juraj Blanár, ktorý spolu s Ing. Vrábľovou odovzdal 
navrhnutým členom ďakovné listy, strieborné a zlaté medaily za 
aktívnu činnosť v SZŤP. Medzi ocenenými boli aj naši členovia 
Ľubomír Tomčík a Katarína Bellová. Účastníci sa potešili aj 
hodnotným cenám vyžrebovaným v tombole v 2.spoločenský 
večer. K zdarnému priebehu podujatia prispeli naši členovia, 
ktorým za vynaložené úsilie a obetovanie voľného času patrí 
vďaka. Sú to: Tomčík Ľubomír, Sokol Július,  Ing. Baldovič 

Svetový deň zdravotne postihnutých 
/ SDZP/  v Liptove 

DEŇ MATIEK 
Dňa 14. mája sa konalo stretnutie členie ZO 
SZTP – mamičiek, babičiek a prababičiek. 
Toto stretnutie sa konalo pri príležitosti osláv 
Dňa matiek. V úvode tejto milej slávnosti 
prišli prítomných pozdraviť žiaci základnej 
školy, ktorí svojim programom prispeli 
k slávnostnej atmosfére v sále kultúrneho 
domu. Prítomné mamičky, babičky a 
prababičky pozdravil svojim príhovorom Ing. 
Baldovič. Vo svojom príhovore vyzdvihol, že 
práve mama – to je prvé slovo, ktoré dieťa 
vysloví a je to najdrahšie, čo na svete má. 
Svojimi slovami vyjadril vďaku všetkým 
prítomným ženám za to, že sú starostlivými 
matkami svojich detí, dobrými vílami, ktoré 
všetko vyriešia. Ženy prinášajú životu krásu, 
lásku a hlas detí. V matke je veľká sila. Tí, 
ktorým venovali celý svoj život i prácu, sa 
v tento významný deň chceli poďakovať za 
krásne detstvo i dospievanie, za láskavé slová i 
múdre rady. Veď starostlivosť nepatrí len 
svojim deťom, ale aj vnúčatám a 
pravnúčatám, rozdávajú im múdrosť, 
skúsenosti a lásku ku všetkému, čo je pekné, 
vlievajú im do sŕdc túžbu dosiahnúť svoje 
vytúžené ciele. V mene ZO SZTP i v mene 
svojom zaželal všetkým šťastia, lásky a 
pevného zdravia do ďalších rokov života. 
Záverom poďakoval učiteľkám základnej 
školy za kultúrny program, ktorý s deťmi 
nacvičili a spestrili toto podujatie.  
Po skončení programu boli všetky prítomné 
mamičky, babičky a prababičky obdarované 
kvietkom a v dobrej nálade aj s malým 
posedením s občerstvením.  Anna Jacková 
 

 

 

 



 13 

Vojtech, Bellová Katarína, Sokolová  Žofia, Sokolová Anna, Gregorová  Margita, Hegedušová Katarína, 
Hegedušová Petra, Ing. Ondrejková Milada, Hollý Ján, Dušan Bartánus, ktorý zabezpečoval ozvučenie celého 
podujatia a vytváral aj dobrú náladu ako DJ a hráč na harmoniku. K zdarnému priebehu podujatia tiež prispeli 
sponzorsky Lesný komposesorát pozemkové spoločenstvo Partizánska Ľupča, Obec Part. Ľupča, Ing. 
Baldovič, firma Moda Plus, Firma Morus, za čo im tiež patrí poďakovanie. Na záver treba spomenúť, že išlo 
o vydarené podujatie, kde si účastníci v peknom prostredí Tatralandie zašportovali, zabavili sa, nazbierali 
vedomosti. Veľké pochopenie prejavili aj majitelia Tatralandie, ktorí vyšli organizátorom v ústrety a to tak po 
ekonomickej stránke, ale aj po technickej, nakoľko za prevádzky dokázali ubytovanie prispôsobiť aj bezbarierovým 
nárokom niektorých účastníkov - vozičkárov. 
     Na záver podujatia bolo účastníkmi prijaté spoločné komuniké adresované vláde, poslancom NR, aby sa 
zaoberali otázkami povinného nemocenského poistenia invalidných občanov, poistenia v nezamestnanosti 
invalidných občanov, prepočtami výšky invalidných dôchodkov, prístupnosťou architektonického prostredia 
a dopravných systémov pre invalidných občanov a nakoniec aby sa ratifikovala konvencia o právach ľudí so ZŤP 
schválenej VZ OSN 13.12.2006 ako aj jej podpisom predstaviteľmi SR                          Július Sokol, člen OV SDZP 
 

 
 

 
   Rozhodli sme sa Vám prostredníctvom obecných 
novín priniesť rôzne zaujímavé informácie 
o našich ľuďoch, ktorí žijú medzi nami. Väčšina 
z nás ani nevie, že títo ľudia žijú spoločne s nami 
alebo  vedľa nás a majú alebo mali rôzne koníčky, 
boli niečím významní, urobili niečo, o čom, čo by 
stálo za zmienku Vám to povedať. V každom čísle 
obecných novín prinesieme rozhovor so 
zaujímavou  osobnosťou. 
   V tomto čísle Vám prinášame rozhovor s Máriou 
Paškovou, najstaršou zo štyroch súrodencov, ktorá 

žije v našej obci aj so svojimi rodičmi. V týchto dňoch úspešne ukončila štúdium na Pedagogickej fakulte 
Katolíckej univerzity v Ružomberku.  
- Majka, spolu so súrodencami Lukášom, Patríciou a Monikou sa okrem štúdia spolu venujete aj 
spevu a hraniu na rôznych hudobných nástrojoch. Ako to vlastne je? 
- Pamätám si, že keď som bola ako 6 ročná na prijímačkách na Základnej umeleckej škole 
v Liptovskom Mikuláši, kde bol veľký záujem detí, učitelia nás losovali z klobúka. Zahrali nám veselú 
i smutnú skladbu a my sme ju mali charakterizovať. Ja som povedala len to, že je to krásne a vlastne 
tento cit pre krásu a krásno sa snažíme spolu so svojim bratom a sestrami rozvíjať doteraz.  
- Tvoji súrodenci sú tiež veľmi nadaní, zoznám ich s nami. 
- Naši rodičia mali a vždy majú ten názor, že čo dajú jednému, dajú všetkým rovnako. Po mne nastúpil 
na umeleckú školu brat Lukáš. Ten sa zaujíma okrem spevu o hru na klavír, gitaru a panovú flautu. 
Sestra Patrícia hrá na klavíri a zobcovej flaute a Monika hrá na klavíri a husliach. Obe tiež nadchol 
spev.  
- Čiže keď to dáte do kopy, je to pekný, komorný súbor. Svojim spevom a hrou ste už určite potešili 
a pohladili nejedno srdiečko. 
- Ak to môžeme takto povedať, tak áno. Spolu so súrodencami sa zúčastňujeme predovšetkým na 
krstoch a uvítaní detí do života v našej obci, svadobným pochodom vyprevádzame novomanželov na ich 
spoločnú cestu, ale stojíme tiež pri smutných udalostiach, pri  poslednom „zbohom“ spoluobčanov, 
ktorí nás opúšťajú. V obci sa pravidelne, v čase Vianoc, koná stretnutie pri jedličke, kde máme tú česť 
potešiť svojich spoluobčanov vianočnými piesňami.  
-S Tvojim štúdiom sú spojené umelecké súťaže a prehliadky zborov. Kde všade si sa zúčastnila 
v rámci Slovenska?  
- Na počesť zakladateľa slovenskej národnej hudby Alexandra Moyzesa sa každoročne poriada súťaž 
vysokoškolských komorných súborov v Prešove. Tu som bola vybratá ako jedna z ôsmych spevákov 
z celej fakulty. S našim vystúpením sme získali strieborné pásmo. Tiež spomeniem návštevu Jána Pavla 
II. v Rožňave v septembri 2004, kde mi bolo veľkou cťou spievať pod vedením dirigenta doc. R. 
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Adamka, ktorý skomponoval skladby k tejto vzácnej príležitosti. Významnými boli aj prehliadky 
vysokoškolských zborov a komorných zborov v Bratislave, Trnave, Košiciach, Levoči, Spišskej Novej 
Vsi a Poprade.  
- Máš nejaké úspechy aj v zahraničí?  
- V rámci štúdia na fakulte sme navštívili aj mnohé zahraničné centrá, kde sme sa predviedli svojimi 
koncertnými vystúpeniami. Spomeniem Ostrihom v Maďarsku, prehliadky vysokoškolských zborov 
v Ľubline a Varšave v Poľsku, Dni zahraničných Slovákov v Paríži, kde nám osobne odovzdal cenu 
predseda federácie zahraničných Slovákov. Na týchto zahraničných vystúpeniach som sa zúčastnila aj 
s bratom Lukášom.  
- Vo svojom repertoári máte piesne s náboženskou tematikou. Čo Vám hovorí moderná hudba? 
- Jasné, nebránime sa jej, máme radi rôzne žánre a štýly modernej populárnej hudby , pri ktorej sa 
vlastne odreagujeme od piesní, ktoré spievame my.  
- Okrem spevu a hudby máte aj iné záujmy? 
- V tomto období prvoradé pre nás je štúdium a výsledky v škole, ale vo voľnom čase sa veľmi radi 
venujeme pestovaniu kvetov v našej malej záhradke, aranžovaniu kytíc a takto si skrášľujeme náš 
príbytok a záhradu, ale veľmi radi aj pečieme cukrovinky a torty.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
         
 

       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

BLAHOŽELÁME SVOJIM ČLENOMBLAHOŽELÁME SVOJIM ČLENOMBLAHOŽELÁME SVOJIM ČLENOMBLAHOŽELÁME SVOJIM ČLENOM    
Výbor Základnej organizácie Slovenského zväzu protifašistických bojovníkov si dovoľuje touto cestou 
popriať svojim členom k ich vzácnym životným jubileám všetko len to najlepšie, najmä upevnenie 
zdravia, spokojnosť a pohodu v kruhu svojich najbližších. 
Od posledného vydania obecných novín, do konca II. štvrťroka so to nasledovní: 
 

BOHÁČIK Jozef 84. r, KRÁLOVENSKÝ 
ONDREJ 85 r., KOLÁRSKA Mária 83 r., 
LOVAŠTÍK Gustáv 83 r., MATULOVÁ 
Gizela 80 r., TRNOVSKÁ Želmíra 83 r. 

Redakčná rada sa ospravedlňuje za škriatok, ktorý šarapatil 
v poslednom čísle obecných novín a to tým spôsobom, že mylne 
uviedla organizáciu, ktorá svojim členom gratulovala a spomínala 
na nich. Namiesto ZO SZTP malo byť správne - Základná 
organizácia zväzu protifašistických bojovníkov. Ešte raz sa  chybu 
ospravedlňujeme.  
  

  
Koncertné vystúpenie zboru Kixit Dominus    Kompletný zbor Benediktus v Ústí nad Labem 
Mária Pašková ( štvrtá zľava), Lukáš Paško (prvý z prava)                            Rozhovor priniesla Renáta Antolová 
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     Dňa 10.11.2007 sa konalo výročné valné zhromaždenie, ktoré zhodnotilo činnosť organizácie za uplynulé 
obdobie. Tu bolo spomenuté, že pre našu organizáciu a činnosť členov je potrebné zakúpiť výstroj a výzbroj. 
Časť techniky, ktorá je viac ako 30 – ročná je čiastočne opotrebovaná a potrebuje stále opravy. Opravovali 
sme zotrvačník, menili sme ventily, zadnú pumpu, karburátor. Zakúpila sa ávia na prepravu hasičov na 
hasenie požiarov, ale aj na športové súťaže, pretože v minulosti sme museli objednávať vozidlá na prepravu 
súťažiacich na rôzne súťaže. Taktiež je potrebné pre našich členov zakúpiť výstroj – cvičnú rovnošatu, 
vychádzkovú rovnošatu. Niektorí členovia, ktorí sa zúčastnili športových súťaží a preberú cvičnú rovnošatu, 
po súťaži ju už nemienia vrátiť a používajú ju pre vlastnú potrebu. Touto cestou ich žiadam o vrátenie 
cvičnej rovnošaty, pretože keď sa ide na súťaž, sú problémy vystrojiť požiarne družstvo.  
     Do budúcnosti sa musíme tomuto venovať a označiť uniformu s nápisom „Hasiči“ Na druhej strane sú 
niektorí členovia zanietení pre túto prácu telom i dušou a poznať to aj v ich prístupe k plneniu úloh, iní to 
zase berú na ľahkú váhu. Od začiatku roka sme sa začali pripravovať na rok 2007, čo sa týka účasti na 
školeniach za účelom zvyšovania si kvalifikácie a zvýšenie triednosti.    Celestín Vajda 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  Po odohratí posledného 
futbalového zápasu je 
potrebné zhodnotiť činnosť 
OFK za sezónu 2006/2007. 
Pod vedením trénera 
Mikuláša Vrbenského a 
vedúceho mužstva Jaroslava 
Moravu obsadili dospelí 
v tejto sezóne 6. miesto 
s počtom bodov 39 a so skóre 
53:42. Mužstvu sa v jarnej 
časti nevyhli zranenia 
viacerých hráčov a poklesla aj 
účasť hráčov na tréningoch, 
takže spokojnosť 
s umiestnením nepanuje. Do 
novej sezóny by sme chceli 
vstúpiť určite so širším 
kádrom, aby sme nemali 

problémy chodiť na zápasy 
v počte 12 – 13 hráčov.  
Chceme dať šancu aj našim  
dorastencom, ktorí pod 
vedením trenéra Milana 
Peterca a vedúceho Martina 
Peterca učinkujú v najvyššej 
súťaži už niekoľko ročníkov a 
v tejto sezóne obsadili 7. 
miesto so skóre 50:48. Chlapci 
si však musia uvedomiť, že 
bez tréningu a disciplíny to 
len tak nejde. Žiaci pod 
vedením trenéra Ladislava 
Gálfyho a vedúceho Petra 
Veselovského pôsobili v II. 
triede, kde obsadili 7. miesto 
so skóre 34:63.  

    Prostredníctvom novín by 
som sa chcel poďakovať 
sponzorom, hlavne obecnému 
úradu na čele s jeho starostom 
Ľubomírom Fričom za 
finančnú pomoc pri 
zabezpečovaní chodu nášho 
futbalového klubu. Dúfam, že 
sa nám podarí v budúcej 
sezóne zlepšiť umiestnenie 
mužstiev a hlavne zrealizovať 
prestavbu športového areálu. 
Poďakovanie patrí taktiež 
všetkým hráčom aj 
funkcionárom za 
reprezentáciu obecného 
futbalového klubu.   
Ladislav Rybák, prezident OFK 
 

 

Naši hasiči opäť prví 
Dňa 17.6.2007 naši hasiči opäť zabodovali a v Liptovskom Jáne získali 
prvenstvo. Celestín Vajda, veliteľ DHZ v Partizánskej Ľupči : „V našej 
požiarnickej histórii sa nám to podarilo po prvýkrát a sme na to veľmi hrdí 
a toto prvenstvo si veľmi vážime, nakoľko sme k takémuto úspechu boli už 
viackrát veľmi blízko. Dosiahli sme štafetu druhý najlepší čas 80,3 sekúnd 
a v požiarnom útoku absolútny víťaz 20,41 sekúnd. Po nás boli už len 
horšie časy, 24 a viac sekúnd. Pri vyhodnotení sme obdržali pozvánku na 
krajské kolo, ktoré sa bude konať dňa 30.7.2007 v Kysuckom Novom 
Meste, kde by sme chceli obstáť na popredných miestach a nesklamať 
našich občanov, ako aj okresný výbor. Dáme do toho všetko“. 
 

 

DO OBCE SA ZAKÚPILO HASIČSKÉ VOZIDLO 
Starosta obce Ľubomír Frič plní svoj volebný program a do obce zakúpil hasičské vozidlo, síce nie 
nové, ale spĺňa všetky potrebné parametre. Cena tohto vozidla je 100 tis. Sk, kde polovicu sponzorsky 
poskytol Lesný komposesorát s.r.o. v našej obci. Taktiež starosta zakúpil hasičskú výstroj v hodnote 
50 tis. Toto možno tiež inšpirovalo našich hasičov, ktorí v súťažiach podávajú výborné výsledky.  
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   Keď sa povie Partizánska Ľupča, väčšine ako prvé napadne, že táto 
dedinka sa môže pochváliť prívlastkom  bývalé kráľovské mesto. 
V posledný májový víkend sa ale jej názov spájal s celoslovenskou 
turistickou akciou pod názvom  44. ROČNÍK STRETNUTIA 
ČITATEĽOV ČASOPISU KRÁSY SLOVENSKA. Členovia Klubu 
Slovenských turistov Darmošlap v spolupráci s obecným  úradom  
svedomito pracovali na propagácii počas celého roka. Prevzatie štafety 
totiž znamenalo, že sme dostali tú česť usporiadať stretnutie s dlhoročnou 
tradíciou a veľkou obľubou medzi  turistami. Prilákať a ešte i uspokojiť 
návštevníkov býva náročné. I preto nejeden večer s blížiacim sa termínom 
patril práve príprave stretnutia. 
    V piatok 25. mája sme oficiálne otvorili stretnutie v kultúrnom dome 
tancom,  hudbou  a divadelným predstavením  žiakov ZŠ .Vlastnú tvorbu 
predstavila pani Anna Jacková básňou o rodisku. Divadelný súbor 
Minetrdlo  rozosmialo publikum hrou o Jánošíkovi. Známi liptovskí 
fotografi Peťo Sirota, Rasťo Hatiar a Gabriel Lipták prezentovali svoje 
neopakovateľné zábery krás prírody z domova i zahraničia,  formou 
fotografií  i videoprodukcie. Jedinou odmenou za ich  výkony bol 
neutíchajúci potlesk. Celé stretnutie vyvrcholilo výstupom na Prednú 
Maguru  v sobotu 26,mája. Nenáročná túra s nádhernými výhľadmi,  ako 
i predpoveď slnečného počasia veštili  bohatú účasť. Naše očakávania sa 
potvrdili. Klasickým slovenským zvykom , chlebom a soľou / na 
prilepšenie s cibuľkou a škvarkami / sme na vrchole odmenili 1100 
účastníkov. Nasledovalo privítanie účastníkov predsedom klubu, príhovor 
starostu obce  ako i predstaviteľov KST a redakcie časopisu , pozvánka na 
guláš a pomaly sa chystáme na zostup. 
    Napätie z príprav postupne upadalo. Dobrý gulášik, niečo od smädu 
a príjemné melódie vyčarili úsmev na unavených tvárach.  Dnes už vieme, 
že naša námaha  nebola zbytočná. Podarilo sa nám prilákať a tým aj dostať 
do povedomia názov  našej obce, zožali sme nespočítateľné množstvo 
pochvál  / aj keď sme si vedomí, že všetko nebolo na jednotku / .Vieme, že 
takáto šanca sa už nemusí opakovať a preto sme šťastní, že sme mali 
možnosť ju využiť. Poďakovanie v prvom rade patrí všetkým členom  
klubu ako i zamestnancom OÚ a ZŠ, za ich obetavú a svedomitú prácu .  
Všetkým sponzorom, pretože bez ich podpory by naše ciele zostali 
nezrealizované. Sponzorsky prispeli a spolupracovali: Obec P. .Ľupča, 
Lesný Komposesorát P. Ľupča, LK –Servis P. Ľupča, OR-LI Dovalovo, 
Pizza  Jumi, Stolárstvo – Ján Kráľ, Vinotéka Javorka, Bistro K. Kúkolová, 
Lunetrdlo, Základná škola, Ing. Milan Vitáliš, p.Danka Havlanová, p.Iva 

Obrcianová, p.Zlatka Gulášiová, 
p.Viera Bencúrová, p.Miro 
Adamčiak, p.Ľudo Hollý, p.Peter 
Bella, p.Dušan Smitek, p.Igor 
Pavella, p.Ján Koyš, p.Ján Šturek, 
p.Ľubomír Frič, Ing. Gašinec. 
Ďakujeme. Jana Sokolová 

  
  
 
 
 
 
 
 
 
 

Príroda Príroda Príroda Príroda –––– poklad zeme poklad zeme poklad zeme poklad zeme    
V srdci Európy leží malá krajina, 
Slovensko – to je naša domovina. 
Slovensko naše, krásami oplýva, 

V Liptove sa ich veľmi veľa skrýva. 
 

Liptov, môj Liptov – ako si mi blízko, 
Tu pod horami leží aj moje rodisko. 
Partizánska Ľupča, obec moja rodná, 
Vo svete Ťa možno veľa ľudí pozná. 

 
Málo dní je, čo slnko času dvorí, 
Prišli sme medzi prekrásne hory. 

Nájsť sily a zbaviť sa vetra, prachu, 
v tichu oázy živice a zeleného machu. 

 
Našu Ľupču strážia kopce dookola, 
ich čarovnej kráse nikto neodolá. 

Predná, Zadná Magura aj 
Chabenec známy, 

čo sa tam udialo, vedia len otcovia 
a mamy. 

 
Železnô, Magurka – známe sú to miesta, 

kde občas zavíta aj ustatý turista. 
Potôčiky v dolinách veselo si zurčia, 
o sníčkoch svojich vlnky tíško mlčia. 
Zvieratká blúdia po hore, potravu 

hľadajú, 
niekedy turistov veľmi vyľakajú. 

Horou sa ozýva spevavý džavot vtákov, 
nesie sa do výšky, priamo do oblakov. 

 
Nuž chráňme si tieto zeme poklady, 

či už sme starí alebo mladí, 
naučme sa prírodu chrániť, milovať 
a všetky tie krásy v srdci si uchovať. 

Nech Partizánska Ľupča na dvore času, 
odhalí všetkým skryté túžby a či krásu, 
nech zostane v povedomí všetkých ľudí. 
veď rodisko svoje každý nekonečne 

ľúbi.                    
                                 Anna Jacková 
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